

**Møde den: 03.10.2017 kl. 10-12**  
**1521-220 (vært: Eva)**  
**VEST båndmøde**

**REFERAT**

**Deltagere:** Anne Christine Teglborg (Ordfører/AU UDD), Jesper Sølund Hansen (AR), Lisette Prins (HE), Jesper Qvistgaard (Aarhus BSS), Eva Kvistgaard Arent (ST) og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

Dato: 02-10-2017  
Ref: EHL

Side 1/5

<b>Punkt 1</b>	<b>Til orientering (10 min)</b>
Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	Tillykke til Jesper, som er udpeget til leder af VEST på Aarhus BSS.  Anne: Ny funktionschef for studenterrekruttering og optagelse, Lone Urbak.  Esben: Kvalitetsgruppen har haft et indledende møde i sin nye konstellation. Gruppen udarbejder et diskussionsoplæg til båndmødet den 31. oktober vedr. ideer til hvordan vi griber dataarbejdet an og får større udbytte heraf.

<b>Punkt 2</b>	<b>Drøftelse: Deltagelse af stedfortrædere</b>
Beskrivelse	v/Anne  Der ønskes en principiel diskussion af, om det skal være muligt at sende en stedfortræder til båndmøderne i tilfælde af eget afbud.
Referat	Båndet vægter fortrolighed højt, da der undertiden vendes emner af personalemæssig art. Denne fortrolighed er ikke mulig at opretholde, hvis deltagerkredsen varierer fra møde til møde. Først hvis man af den eller anden grund ønsker at trække sig

	<p>fra båndet i en længere periode, kan en stedfortræder komme på tale. Medarbejdere kan dog altid inviteres ind til enkelte punkter for at kvalificere diskussionen, men bør ikke deltage i mødet i dets heltid.</p> <p>Jesper Q påpegede, at INT-båndet har en praksis med stedfortrædere, men at der her er tale om et forum af mere fagligt-koordinerende art end et egentligt lederforum.</p> <p>Esben oplyste, at det fælles båndkommissorium er klar til endelig godkendelse. VEST-båndet anser allerede kommissoriet for godkendt for sit vedkommende .</p>
--	---

<b>Punkt 3</b>	<b>Drøftelse: Obligatorisk åbent hus/u-days i Østjylland</b>
Beskrivelse	<p>v/Anne</p> <p>Gymnasierne har via Studievalg Østjylland givet tilsagn om at deres elever kan få en dag fri til deltagelse i næste års U-days. For AU's vedkommende kræver det en mindre ensretning af programmerne for torsdagen og fredagen, så skolerne kan vælge mellem de to dage. Hvordan forholder vi os til det?</p>
Referat	<p>ST, HE og Aarhus BSS mener alle at kunne forpligtige sig i forhold til det ønskede. Jesper var ikke sikker på, at AR kan imødekomme kravet, da der er stort pres på lokaler, og meget allerede er arrangeret. Han lovede dog at undersøge det nærmere.</p> <p>Anne konkluderede, at det ikke er sikkert, at vi kan omstille os fuldstændig til det nye koncept i 2018, men at vi bestræber os på at indarbejde det i det omfang, som det er muligt inden for de eksisterende rammer.</p> <p>Muligheden for tilmelding blev bragt op. På den måde kan man få et præcist overblik over deltagerantallet. Anne forhører sig hos Studievalg, om de kan lave et tilmeldings-setup om nødvendigt.</p>

<b>Punkt 4</b>	<b>Drøftelse: Svar på henvendelse fra Projekt BRUS</b>
Beskrivelse	<p>v/Anne</p> <p>Vi har fået en henvendelse fra projekt BRUS. Målgruppen er børn og unge i alderen 0 til 24 år, der har en familiebaggrund</p>

	<p>hvor en eller flere voksne har et problematisk forbrug af rusmidler</p> <p>Ønsket er i første omgang at profilere behandlingstilbuddet over for de studerende, fx på studieportalerne. Derudover vil de gerne i dialog med de medarbejdere, der har berøring med studerende der er frafaldstruede eller har behov for særlig støtte for at fuldføre deres uddannelse.</p> <p>Hvad svarer vi?</p> <p><b>Se bilag 1</b></p>
Referat	<p>Båndet kan pt. ikke afsætte ressourcer til et møde med projekt Brus, men vil oplyse om det på trivselssitet og informere medarbejdere og SSV.</p> <p>Esben svarer BRUS.</p>

<b>Punkt 5</b>	<b>Drøftelse: Studievalgsdag i december</b>
Beskrivelse	<p>v/Anne</p> <p>Tiden er kommet til en ny studievalgsdag. Hvad har vi lyst til at præsentere for dem denne gang?</p>
Referat	<p>Forslag: Ny kvote 2 for medicin, sundhedsuddannelser (som alternativer til Medicin), ingeniøruddannelser (klargøre forskellen mellem diplom og civil), sprogfagene, digitale uddannelser.</p> <p>Jesper mente, at mødet især bør tjene til at korrigere nogle af de misopfattelser, der i større eller mindre grad flourer blandt ansøgerne.</p> <p>VEST-båndets medlemmer inviteres om formiddagen på studievalgsdagen.</p>

<b>Punkt 6</b>	<b>Drøftelse: UG-høring</b>
Beskrivelse	v/Esben

	Hvordan skaber vi et bedre redaktionelt setup omkring UG-høringen?
Referat	<p>Den årlige høring af uddannelsesartiklerne på ug.dk er i gang. Hos lokalredaktørerne hersker der dog nogen forvirring om setuppet omkring ug.dk, og hvordan høringen rent praktisk griebes an. På den baggrund argumenterede Esben for at indarbejde høringen i studieguideredaktionens årshjul, da han her kan have en dialog med redaktørerne som helhed og sikre koblingen til kvalitetssikring af vores egne fagsider.</p> <p>Båndet indvilligede i at overgive opgaven til studieguideredaktionen. Esben tager med på et studieguideredaktionsmøde inden næste års høring og introducerer opgaven.</p> <p>Jesper S bemærkede, at der hos fagmiljøerne er frustration over, at ikke alle rettelser bliver implementeret, og at det generelt er svært at påvirke uddannelsesbeskrivelserne. Esben medgav, at UG har en temmelig stiv redaktionel linje, delvist baseret på sit ministerielle ophæng, og at man skal højere oppe i systemet for at påvirke tingene for alvor.</p> <p>Uddannelseszoom blev nævnt som en ting, båndet bør kigge nærmere på. Mange bruger den, men vi har ikke haft noget med den at gøre og kan således ikke garantere for validiteten af de data, der er puttet i den. Uddannelseszoom tages op på et kommende båndmøde.</p>

<b>Punkt 7</b>	<b>Feedback: Temadag for båndet</b>
Beskrivelse	<p>v/Anne og Esben</p> <p>Der ønskes uddybning af feedback fra sidste møde, hvor Anne og Esben ikke deltog.</p>
Referat	<p>Det er nødvendigt med klare spørgsmål, hvis studenterrådet eller andre studenterorganisationer skal inviteres ind.</p> <p>Båndet vil gerne sætte fokus på fastholdelse, og særligt hvilken rolle brugerinddragelse kan tiltænkes i denne proces. Fra båndets medlemmer er der et ønske om i langt højere grad at bruge de studerende proaktivt i forhold til at skabe trivsel og motiva-</p>

	<p>tion på studierne. Hvordan engagerer vi de unge og høster viden og ideer fra dem, så vi er på forkant og ikke på bagkant af udviklingen.</p> <p>Jesper Q pointerede, at opgaven ikke kun består i at diskutere emnet på temamødet men også lave en plan for, hvordan vi kan arbejde videre med det og følge op på de aftalte tiltag.</p> <p>Lisette og Jesper Q vil gerne bidrage på sidelinjen. Jesper Q vil fortælle om et oplæg, som Anders Seneca fra Dogmekompagniet holder for BSS den 12. oktober med henblik på at identificerer kerneopgaver.</p> <p>Esben indkalder Lisette, Jesper og Anne efter den 12. oktober.</p>
--	---

<b>Punkt 8</b>	<b>Evt. (10 min)</b>
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	<p>Anne:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Oplæg på UFU-møde senere i dag vedr. rekrutteringsindsatsen. Anne tilbød at delagtiggøre båndet i oplægget på næste møde.</li> <li>• Tager til Finland for at deltage i planlægningsmøde om næste års konference i NUAS-regi.</li> </ul>

### **Kommende dagsordenspunkter:**

Kvalitetsgruppen aflægger besøg (31. oktober)

Møde med trivselsgruppen

Temadag den 6. november.

Møde med studenterrådgivningen (primo 2018)

Uddannelseszoom

### **Kommende møder:**

Dato	Tid	Sted
31.10.2017	10-12	1611-121B (Lisette)
14.11.2017	10-12	1445-031 (Anne)

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.